

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, MAY 29, 1991

(1)

[Text]

The Standing Committee on Environment met at 4:20 o'clock p.m. this day in Room 371, West Block, for the purpose of organisation.

Members of the Committee present: Marlene Catterall, Lee Clark, Gabriel Desjardins, David MacDonald, Paul Martin, Brian O'Kurley and Ross Stevenson.

Acting Members present: Rex Crawford for Paul Martin and Len Taylor for Jim Fulton.

Pursuant to Standing Orders 116, 106(1) and 106(2), the Committee proceeded to organize.

The Clerk presided over the election of the Chairperson.

On motion of Paul Martin, it was agreed,—That David MacDonald do take the Chair of the Committee.

Accordingly, David MacDonald was declared duly elected Chairperson and took the Chair.

On motion of Marlene Catterall, it was agreed,—That Paul Martin be elected as Vice-Chairperson from an opposition party.

On motion of Brian O'Kurley, it was agreed,—That Gabriel Desjardins be elected Vice-Chairperson from the government party.

On motion of Marlene Catterall, it was agreed,—That the Committee print 1,500 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*.

On motion of Marlene Catterall, it was agreed,—That, subject to revision in the fall of 1991, the Chairperson, the two Vice-Chairpersons, Jim Fulton and Brian O'Kurley do compose the Sub-Committee on Agenda and Procedure; and that a quorum for a meeting of this Committee consist of a representative from each party.

On motion of Marlene Catterall, it was agreed,—That, subject to revision in the fall of 1991, the Chairperson be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present provided that three (3) Members are present, including a Member of the opposition.

On motion of Rex Crawford, it was agreed,—That, subject to revision in the fall of 1991, during the questioning of witnesses at any meeting of the Standing Committee on Environment, there be allocated ten (10) minutes for the first questioner of each party and that thereafter, five (5) minutes be allocated to each subsequent questioner.

On motion of Rex Crawford, it was agreed,—That, subject to revision in the fall of 1991, reasonable travelling accommodation and living expenses be reimbursed, if requested and as established by the Board of Internal Economy, to witnesses who have appeared before the Committee, up to a maximum of three (3) representatives for any organization.

PROCÈS-VERBAUX

LE MERCREDI 29 MAI 1991

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent de l'environnement tient aujourd'hui sa séance d'organisation à 16 h 20, dans la salle 371 de l'édifice de l'Ouest.

Membres du Comité présents: Marlene Catterall, Lee Clark, Gabriel Desjardins, David MacDonald, Paul Martin, Brian O'Kurley, Ross Stevenson.

Membres suppléants présents: Rex Crawford remplace Paul Martin; Len Taylor remplace Jim Fulton.

Conformément aux paragraphes 106(1) et 106(2) et à l'article 116 du Règlement, le Comité organise ses travaux.

Le greffier procède à l'élection du président.

Sur motion de Paul Martin, il est convenu,—Que David MacDonald assume la présidence du Comité.

David MacDonald, dûment élu président, prend place au fauteuil.

Sur motion de Marlene Catterall, il est convenu,—Que Paul Martin, membre de l'opposition, soit élu vice-président du Comité.

Sur motion de Brian O'Kurley, il est convenu,—Que Gabriel Desjardins, du parti ministériel, soit élu vice-président du Comité.

Sur motion de Marlene Catterall, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 1,500 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*.

Sur motion de Marlene Catterall, il est convenu,—Que, sous réserve de changements apportés à l'automne, le président, les deux vice-présidents, ainsi que Jim Fulton et Brian O'Kurley, composent le Sous-comité du programme et de la procédure dont le quorum est formé d'un représentant de chaque parti.

Sur motion de Marlene Catterall, il est convenu,—Que, sous réserve de changements apportés à l'automne, le président soit autorisé à tenir des séances, à entendre des témoignages et en permettre l'impression en l'absence de quorum, pourvu que trois membres du Comité soient présents, dont un membre de l'opposition.

Sur motion de Rex Crawford, il est convenu,—Que, sous réserve de changements apportés à l'automne, lors de l'interrogation des témoins, dix minutes soient accordées au premier intervenant de chaque parti, et cinq minutes par la suite, à chaque autre intervenant.

Sur motion de Rex Crawford, il est convenu,—Que, sous réserve de changements apportés à l'automne, conformément aux directives du Bureau de régie interne et sur demande, les témoins invités à comparaître devant le Comité soient remboursés de leurs frais de déplacement et de séjour jugés raisonnables, à raison d'au plus trois délégués par organisme.